
 
 

Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: 06. marts 2024 

Tid: 17.00 – 19.00  

Sted: afd. Mogenstrup 

 

Tilstede: Lene Stausholm Rasmussen, Trine Ulrik Aaby Toftlund, Tommy Schwartz, Lea Søndergaard, Sofus 

Aagaard Petersen, Simon Buie, Charlotte Nielsen, Søren Holm Christensen og Bo Hauge Laursen.  

 

Gæst: Thomas Christensen (SFO-leder afd. Mogenstrup)  

 

Fraværende: Andreas P.V. Lauritsen Karen Berner Skipperm, Josh (5.V), Micas (5.U) Jonathan Lindgaard 

(7.D), Elias Brohus Jacobsen (7.C), 

 

Referat: Søren Holm Christensen 

 

Dagsorden 

71. Godkendelse af dagsorden 

Referat: 

- Godkendt  

 

 

 

72. Delegering af ansvaret for de ”3 bullets” 

Referat: 

- Trine  

 

73. Punkter til eventuelt  

Referat: 

- Ingen punkter 

  

74. Kort nyt 

Referat: 

- Skolen har indeværende skoleår søgt og fået 2 x 50.000 kr. af Villumsfonden til MakerSpace-

/teknologi forståelsesprojekter. Projekterne er afviklet inden for rammen af aktiviteter skolen 

i forvejen havde planlagt aktiviteter og dermed har det ikke medført ekstra aktiviteter.  

For kommende skoleår planlægger vi at ansøge fonden om 2 x 250.000 kr. ligeledes til 

aktiviteter relateret til MakerSpace/Teknologi forståelse og ud fra samme præmis som 

indeværende skoleår – altså som dækningsbidrag til aktiviteter vi på forhånd har planlagt at 



 
gennemføre inden for den allerede tildelte økonomiske ramme. Ansøgningen sker i 

samarbejde med CDS’s innovationskonsulent.  

- Kommune er i gang med at lave en central regnskabsenhed med opsættende virkning pr. 1. 

august 2024. Vi ved ikke hvad det komme til at betyde for Fladsåskolen, da det ikke er 

besluttet, hvad der skal centraliseres af økonomi opgaver.  

- Det er igangsat strukturændringer på teknisk serviceområdet. De nuværende 8 områder med 

hver deres tekniske serviceleder omlægges til 4 distrikter med hver deres leder og dertil en 

administrativ koordinator. Kommunens 8 tekniskservicelederne er blevet opsagt og de nye 

stillinger er slået op.  

- BUU har inviteret skolebestyrelser og ledelser til dialog møde den 17. april. Der afsættes 30 

minutter til hver skole. Endelig dagsorden er endnu ikke udsendt, men der er sandsynlighed 

for at følgende emner kunne være på dagsorden:  

• Bekymrende elevfravær – perspektiver på det   

• SFO-strategien – hvordan kan skolebestyrelsen være med til at løfte den ud over papiret? 

   

75. Nyt fra elevrådene 

Referat: 

Mogenstrup: 

- Intet nyt  

Korskilde: 

- Intet nyt  

 

 

76. Nyt fra formandsgruppen 

Referat: 

Intet nyt  

 

 

77. Præsentation af - og dialog omkring - den nye kommunale SFO-strategi 

Bilag: SFO strategi og SFO strategi sagsfremstilling. 

SFO-leder afd. Mogenstrup, Thomas Christensen, er inviteret til punktet. 

Referat: 

- Thomas orienteret om den nye Sfo-strategi i Næstved kommune (se udsendt bilag).  

Strategien skal implementeres i SFOens mål og indholdsbeskrivelse i løbet af den kommende 

tid. Der arbejdes i SFO-leder-regi på, at der laves en fælles implementeringsstrategi for alle 

skolernes SFO’er.  

 

 

78. Status på SFO-afdeling Mogenstrup 

SFO-leder afd. Mogenstrup, Thomas Christensen, er inviteret til punktet. 

Referat: 

Det går godt i SFO’en, der er god stemning, mange aktiviteter og en generel positiv udvikling. 

Børnetallet er stabilt højt. 

Der er på det seneste ansat 3 nye pædagoger, hvilket tegner lovende. 



 
 

 

79. Budgetstatus 

Referat: 

- Driftsbudget for skoleår 2024-25 kommer på næste møde  

- Skolerne har 5. marts fået at vide at der er fra Center for Økonomi er lavet en indstilling til 

økonomiudvalget om at skolerne skal dække det mer-forbrug som der er på Specialområdet.  

Fra indeværende skoleår har de enkelte skoler ikke eget budget til specialområdet, da det er 

blevet sammenlagt til en central pulje og organisering. Det tegner til at der er et betydeligt 

underskud på Specialområdet, som muligvis søges inddækket via skolernes almen tildeling for 

kommende skoleår. Politisk var det ønsket at der skulle være vandtætte skotter mellem de to 

økonomiske områder. Det er dermed ligeledes en politisk beslutning om skolerne med midler 

fra almen området skal inddække specialområdet.  

- Indstilling går på at skolerne samlet får 13 millioner kr. mindre i budget 2024. Det vil betyde 

for Fladsåskolen, at vi skal spare ca. kr. 1,5 millioner i kalenderåret 2024.  

- Skolen afventer den endelig beslutning, inden udmøntningen af den evt. besparelse 

iværksættes.  Ledelsen vil løbende orientere skolebestyrelsen om sagen.  

 

 

80. Status på dannelse af kommende skoleår 

Referat: 

- Processen med dannelse af næste skoleår er i fuld gang og der ser ikke ud til at være de store 

udfordringer med fagfordelingen.   

- Skolen mangler en medarbejder i udskolingen, men vi har for nuværende og frem til 

sommerferien løst det med  faste medarbejdere.  Vi håber senest til maj at have besat den 

ledige stilling og med forventet opstart 1/8 2024.  

 

 

81. Godkendelse af timefordelingsplan 2024-2025 

Se bilag. 

Referat: 

Timefordeling plan er godkendt.  

 

 

82. Status på arbejdsgruppe vedr. forældreinformation, forældremøder m.m. 

Referat: 

Det har været afholdt et formøde hvor arbejdsgruppen har set på hvordan man kan lave en fælles 

information om skolebestyrelsens arbejde som skolebestyrelsesmedlemmerne kan tag med ud til 

forældremøderne.  

- få lavet en video med skolebestyrelsesmedlemmer, hvor de fortæller om arbejdet i 

skolebestyrelsen. Denne video skal vises på forældremøderne. 

- Det er vigtigt at få gjort opmærksom på at personsager ikke kan tages op i skolebestyrelsen.   

- Videoen skal være færdig senest 17.06. 24 og Karen, Lene og Lea er tovholderne på projektet. 

Tommy og Sofus har tilbudt at hjælpe, og Andreas – indskolings/mellemtrinsleder afd. 

Mogenstrup - bliver spurgt om at hjælpe med at redigere videoen.   



 
- Få taget billeder af hvad det er skolebestyrelsen laver og har lavet.  

- Få lavet en anden video, når der skal laves en værgekampagne. 

 

 

83. Status på arbejdet omkring og nye tiltag omkring elevtrivsel og -adfærd på afd. Mogenstrup  

Referat: 

- Der har været afholdt afdelingspersonalemøder om elevtrivsel og -adfærd i hver af de tre 

afsnit på Mogenstrup (indskoling, mellemtrin og udskoling). Som en start er der blevet 

udarbejdet nogle regler og aftaler om, hvad der kan gøres for at forbedre adfærden på skolen.  

Nogle af de aftalte tiltag, der kan iværksættes med det samme er og/eller snarest (ifm 

skolestart): 

• øget tilsyn i pauserne.    

• fælles regler og enighed i personalegruppen om at alle håndhæver dem. Der er opsat   

laminerede aftaler i alle klasserne i indskoling og mellemtrinet, der beskriver 

forventninger til adfærd på skolen. Det drejer sig ikke om nyopfundne regler, men 

eksisterende og almindeligt kendte regler, der gøres synlige i klasserne.       

• der er en adfærd med at mange elever har behov for at fylde deres vanddunke op, når 

det ringer ind. Det i sig selv er en adfærd vi skal ændret, således at der sker før det ringer 

ind. Dernæst har afd. Mogenstrup pt kun to særskilte vandposter, hvilket har betydet stor 

elevvandring mellem de forskellige områder medførende megen virak, støj, uro og tildels 

konflikter – foruden kødannelse og forsinket indfindelse i klasselokalerne. Der ud over er 

der en tendens til at en del elever mener at de kan fylde vanddunken uafhængigt af om 

det er frikvarter eller time/undervisning.  

Det er derfor besluttet at vandposter forsøgsvist foreløbigt lukkes for en perioden frem til 

og med uge 15. Her efter evalueres det af ledelse og personale.  

Det betyder at de vandhaner, der er ved klasserne, er dem der skal bruges – og 

fremadrettet bør bruges. Vandpåfyldning skal ske rettidigt i frikvartererne og ikke 

timerne.  

• Bestyrelsen bakker op om tiltag.  

 

 

84. Punkter til kommende bestyrelsesmøde 

Referat:  

• Tobak, vapping osv. – hvorledes håndteres det i skolehverdagen. Skal ordensreglerne 

revideres? Samt hvorledes er SSP-arbejdet på Fladsåskolen – m. deltagelse af udskolingsleder 

Maria og skolens SSP-lærer Ken.  

• Ungdomsskolens nye tiltag i Mogenstrup m. deltagelse af repræsentant fra Ungdomsskolen 

• Bus og ringetider - er der udfordringer med at eleverne ikke kan nå busserne medmindre de 

får før fri fra undervisningen. Ledelsen undersøger om der er en udfordring til næste møde.    

 

 

85. Eventuelt 

Referat: 

 

 



 
Oversigt over bestyrelsesmøder 2023-2024 
31/08  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

09/10  onsdag afd. Korskilde   kl. 17-19 

21/11  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

16/01  tirsdag afd. Korskilde   kl. 17-19 

06/03  onsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

25/04  torsdag afd. Korskilde   kl. 17-19 

17/06  mandag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

 


